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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Catinca Daria Anghel, a zecea nota a generației sale: De fiecare data

când am descoperit modul în care și-au dezvoltat cariera cei cu care am intrat în

contact din domeniul juridic, m-am simțit inspirata. Fiecare parcurs descoperit îmi

da o noua idee, stârnește un nou entuziasm, îmi contureaza o noua posibilitate

Catinca Daria Anghel a luat în calcul posibilitatea de a da admitere la Facultatea de Drept înca din clasa a

X-a. „În primii doi ani de liceu, am încercat activitați extrașcolare cât mai diverse, în cautarea uneia cu care

sa existe acel moment de „click”, care sa-mi indice cumva ce drum mi s-ar potrivi sa urmez. Daca, la

începutul liceului, ma gândeam sa urmez o cariera într-un domeniu exact, fiind la un profil de

matematica-informatica, treptat, am descoperit ca gravitam mai degraba înspre tot ce ținea de latura

umanista, fie ca era vorba despre olimpiade de limbi straine, literatura, voluntariat sau organizare de

evenimente”, își amintește tânara.

Participarea la Parlamentul European al Tinerilor (EYP) a reprezentat catalizatorul care a facut-o sa decida sa-și

îndrepte atenția catre studiile în domeniul juridic. La EYP, Catinca a descoperit ca se simțea în largul ei construind

un raționament, având dezbateri, încercând sa dea o coerența și o forma ideilor sale.

„Am cautat apoi un domeniu din sfera umanista, dar în care sa regasesc, totuși, aceeași rigoare și logica pe care o

gaseam și în științele exacte și singurul care, din câte știam la momentul respectiv, ar îmbina cele doua laturi

aparent diametral opuse era Dreptul. Contrar așteptarilor, nu a fost un moment de click, nu a existat acea revelație

care sa faca sa se dizolve orice îndoiala sau neîncredere, ci mai degraba o credința care s-a înradacinat din ce în ce

mai tare ca alegerea Facultații de Drept e cea potrivita pentru mine.”, subliniaza studenta.

A susținut admiterea la Facultatea de Drept a Universitații din București în anul 2020, în plina pandemie. A

obținut 79 de puncte, fiind în top 10 candidați. Catinca spune ca subiectele i s-au parut mai dificile decât cele cu

care era obișnuita din anii anteriori, iar acest lucru a contribuit la surpriza pe care a trait-o în momentul aflarii

rezultatelor. „Sigur ca a contat ca m-am regasit printre primii admiși la facultate, mai ales prin prisma faptului ca

am putut vedea în ce s-au concretizat munca din ultimii ani de liceu, neliniștea și tensiunile din lunile

premergatoare admiterii. Dar, dincolo de asta, aș spune, bineînțeles, ca e vorba întotdeauna și de un dram de noroc,

de fler și de puterea de concentrare din momentul respectiv, variabile al caror control nu sta întotdeauna în mâinile

candidatului”, precizeaza tânara.

Catinca a terminat Colegiul Național „Sfântul Sava” din București, la profilul de matematica-informatica, bilingv

limba engleza. Spune despre perioada aceea ca a fost una a marilor transformari și, din fericire, liceul pe care l-a

ales i-a oferit posibilitatea de a explora și de a înțelege toate fațetele acestor transformari.

„Sava este un liceu ai carui piloni aș spune ca sunt libertatea și deschiderea, în care tocmai de aceea s-a construit

un mediu de oameni care și fara sa vrei te determina sa fii motivat, implicat, neobosit parca. Farmecul experienței
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în Sava sta tocmai în aceasta libertate, în respectul fața de deciziile pe care le iei, cu condiția sa fie asumate, și,

bineînțeles, în varietatea activitaților care ți se ofera, pentru ca este aproape imposibil sa nu gasești o activitate

(școlara sau extrașcolara) cu care sa rezonezi și în raport cu care sa te construiești. Pe scurt, liceul a stat sub semnul

curiozitații și al experimentelor, dar, departe de a fi totul roz, a fost și o perioada a tensiunilor, a unei maturizari

uneori forțate, involuntare, dar necesare. Tocmai de aceea cred ca, odata ieșiți de pe porțile liceului, odata ce

ghemul s-a desfacut, fiecare luând-o pe alta cale, fie în țara, fie în strainatate, ne simțeam gata învațați, pregatiți sa

luam viața în mâini, cu bune, cu rele. Sava ne-a învațat”, detaliaza studenta.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

           

 

Experiența vieții de student

Prima sesiune de examene de dupa admitere a fost trecuta cu bine, Catinca reușind sa obțina rezultate care au

surprins-o și au bucurat-o în același timp, deoarece se simțea, uneori, copleșita de volumul de munca și, deci,

automat și de ritmul alert care se impunea. „A fost o sesiune a descoperirilor, fie ca vorbim despre construirea unui

stil de învațat, despre o îmbunatațire a disciplinei sau despre descoperirea abordarii care mi se potrivește. La

finalul ei, pe lânga oboseala inerenta, am avut și satisfacția depașirii unor obstacole care pe alocuri îmi parusera

insurmontabile”, povestește tânara.

Viața de student pe care Catinca a avut ocazia sa o cunoasca pâna acum este mai mult din povești, deoarece a

început facultatea în pandemie. „Probabil ca tocmai de aceea trecerea de la liceu la facultate nu a fost atât de

brusca, neexistând schimbari majore în mediul meu zilnic între finalul clasei a XII-a și începutul facultații. Sigur

ca viața de student începuta în pandemie nu seamana cu arhetipul binecunoscut al studentului care își traiește viața

„plenar”, deci probabil ca, pentru generația noastra, începutul real al facultații va fi reprezentat de începutul anului

II. Pentru ca am început anul I în pandemie, adevarul este ca nu am un termen de comparație, așa încât facultatea

pentru mine se rezuma la ore în șir petrecute în fața laptopului, pe Meet sau pe Zoom. Nu știu care sunt parțile din

viața de student pe care le-am ratat sau la care ceilalți au fost nevoiți sa renunțe, iar pentru mine, deocamdata, a fi

student la Drept nu se distinge cu nimic de a fi student la oricare alta facultate”, considera Catinca.

Pâna în acest moment, cursul de care se simte cel mai atrasa este cel de Drept Civil. Tânara este de parere ca

raționamentele facute la Civil seamana cel mai bine cu raționamentele pe care un om este nevoit sa le faca într-o

știința exacta.
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IFLR 1000, ediția 2021. Ce firme sunt recomandate în  practica de M&A, publicata saptamâna trecuta,

dar și în celelalte  arii actualizate în vara

 

 

Totuși, a fost surprinsa și atrasa din prima de Dreptul Civil deoarece reglementeaza cele mai firești relații sociale și

are suplețea unei ramuri de Drept care ofera foarte multa libertate.

De asemenea, o atrage și prin provocarile pe care le ridica, pentru ca parca pe masura ce cunoștințele se

aprofundeaza mai tare, pe atât se reveleaza o mai mare complexitate și sunt necesare mai multa precizie și mai

mult efort de gândire.

Deocamdata, tânara nu știe catre cea ramura juridica se va îndrepta. În aceasta etapa a studenției, Catinca este în

cautarea unor stagii de practica cât mai variate.

„E o decizie care cred ca nu poate fi luata abrupt, ci trebuie lasata sa se decanteze singura, sa se matureze și, pâna

atunci, în fața înca exista toate lumile posibile - și toate par aproape deopotriva de interesante, fiecare cu atuurile ei

- și toate ușile sunt înca deschise. Am luat în calcul posibilitatea de a studia în strainatate în liceu, când încercam

sa iau decizia în ceea ce privește studiile de licența. Momentan, deși nu exclud în totalitate posibilitatea, simt cum,

pe masura ce timpul trece, experiențele pe care le traiesc ma angreneaza din ce în ce mai tare în mediul universitar

de aici. Sigur ca o experiența în strainatate traita la momentul potrivit e o experiența valoroasa și poate fi chiar un

adevarat un „turning point”, însa, momentan, încerc sa înțeleg cât mai bine cum funcționeaza sistemul facultații pe

care am ales-o, ceea ce ma face sa îmi canalizez toate energiile catre el, deci posibilitatea de a studia în strainatate

ramâne îndepartata. Cred ca, de fapt, de fiecare data când am descoperit modul în care și-au dezvoltat cariera cei

cu care am intrat în contact din domeniul juridic, m-am simțit inspirata, pentru ca simt ca sunt atât de la început de

drum încât fiecare parcurs descoperit îmi da o noua idee, stârnește un nou entuziasm, îmi contureaza o noua

posibilitate. Din fericire, daca îți dorești și cauți, cred ca Facultatea de Drept îți ofera multe posibilitați de a-ți alege

modele. Cu toate acestea, nu am putut niciodata sa îmi aleg un mentor, în nicio etapa a vieții, fiind mai degraba

înclinata sa încerc sa preiau din fiecare dintre oamenii pe care i-am întâlnit parțile care m-au impresionat și care

simțeam ca mi s-ar potrivi”, argumenteaza Catinca Daria Anghel (foto).

Ea atrage atenția ca decizia de a da admitere la o facultate de drept este o alegere personala, iar cel care ia o astfel

de hotarâre ar trebui sa fie foarte atent la pasiunile, înclinațiile și valorile lui. De asemenea, trebuie sa aiba în

vedere ca sunt importante perseverența și anduranța, pentru ca procesul pregatirii pentru admitere este lung, pe

alocuri anevoios, uneori dezarmant, dar sunt și multe momente de satisfacție pe parcursul lui, care ar trebui

observate și apreciate.

„De fapt, cred ca ar fi important sa se opreasca asupra lor, sa priveasca sub lupa acele momente de satisfacție,

pentru ca ele pot constitui bune surse de motivație. Ca în povestea cu împaratul care plânge cu un ochi și râde cu

celalalt, sa se priveasca deopotriva cu un ochi îngaduitor și cu un ochi exigent, astfel încât sa gaseasca echilibrul

între a avea standarde ridicate pentru propria performanța, dar a nu transforma asta într-o obsesie

atotcuprinzatoare. Nu în ultimul rând, sa se pregateasca pentru o experiența la capatul careia va fi altul”, arata

tânara.
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Citește și:

→     Patru case locale de avocați, în topul global al celor mai bune 100 de   firme implicate în arbitraje

internaționale. Cum sunt prezentate ZRVP,   TZA, LDDP și SP în GAR 100 (2021), ce proiecte au avut și

ce spun   avocații-cheie din aceasta practica

 

 

Faptul ca a debutat în viața de student în pandemie a privat-o pe Catinca de o experiența autentica a studenției, de

efervescența vieții sociale, a unei glume, a unui zâmbet care sa dea savoare unui curs, care nu sunt posibile în

mediul online sau, oricum, mult prea rar. „Dincolo de factorul social, cred ca rutina care se instaleaza involuntar

atunci când toate zilele arata identic poate sa se transforme într-un factor demotivant”, completeaza studenta.

Alege sa priveasca partea plina a paharului și subliniaza lecțiile importante pe care le-a învațat în aceasta perioada

grea.

Pandemia a învatat-o ca unele dintre cele mai importante valori pe care le-ar putea prețui și cultiva sunt

perseverența, rabdarea, reziliența.

De asemenea, a învațat ca nicio perioada nu ar trebui tratata ca fiind o perioada „de tranzit”, „de așteptare”, ci ar

trebui traita cufundându-te cu totul în tot ce are ea de oferit, extragând tot ceea ce e de extras.

În plus, a învațat ca exista unele lucruri care trebuie traite și singura cale de a le depași este sa le traiești întru totul.

„În rest, sunt idei care nu s-au decantat înca, pe care nu le-am învațat înca, deși poate ca ar fi trebuit, sunt întrebari

la care înca nu am gasit raspuns. Poate ca anii care urmeaza o sa mi-l ofere”, conchide tânara.

  

 Intra pe portalul de concurența pentru mai multe articole referitoare la proiectele avocaților din aceasta arie de practica

 

   

Despre sistemul de învațamânt românesc

Catinca este de parere ca, în ceea ce privește o facultate cu o pronunțata componenta teoretica, cum este Dreptul, e

dificil sa fie incluse înca din primii ani experiențe în care cunoștințele respective sa fie aplicate, pentru ca, de fapt,

ele se construiesc unele peste altele, sunt interdependente.

„Oricât de bine ar suna ideea de o pregatire mai aplicata, cred ca o mai mare componenta practica în primii ani de

studiu nu ar avea beneficii reale, pentru ca experiențele nu ar putea fi înțelese pe deplin fara un bagaj teoretic

aprofundat în prealabil. Poate ca, pentru anul I, ar fi utile și interesante vizite de studiu la diverse instituții, iar, în

rest, cred ca variante de a aplica cunoștințele dobândite exista și sunt din ce în ce mai prezente în mediul

universitar: procese simulate, stagii de practica, asociații de studenți. Cu greu aș putea sa reușesc sa cuprind atât

plusurile, cât și minusurile facultații dupa o perioada atât de scurta de studenție. Exista, oricum, perioade în care
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totul pare roz, precum începutul facultații, care sta sub semnul noutaților, și perioade când minusurile parca rasar

din orice (de exemplu, sesiunea). Probabil ca, odata cu trecerea timpului, informațiile se vor așeza mai bine și

imaginea de ansamblu va prinde contururi mai clare”, a conchis tânara intervievata de 
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